
Skolebestyrelsesmøde den 24. marts 2025: Referat 
 

Husk formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16-17 i personalerummet. 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17-19 

Referent:  

Deltagere: Lea, Karsten, Charlotte, Martin, Carina, Trine, 

Sofie, Christina, Theis, Lisbeth 

Afbud: Mette, Steen, Gustav, Frederikke 

Fraværende: Pia, 

Dagsorden  Tid Referat 

1 Valg af ordstyrer (B) 

 

1 

min 

Charlotte 

2 Godkendelse af dagsorden (B) 

 

1 

min 

Godkendt 

3 Budget: Midler til klassefordeling 

Se bilag 

 

20 Karsten fortæller om nyt budget. Side 61 i budgetbog for 

Ærø Kommune – folkeskolen. Budgettet er ikke 

prisfremskrevet.  

Kort gennemgang af budget. 

Tildelingsmodel: 2017 ny model: Klassetildelingsmodel. 

Grundbeløb samt beløb pr. klasse, faste beløb. Man får 

større økonomisk tildeling i udskolingen, fordi der er flere 

lektioner i udskolingen.  

Normeringen skiller ved 24. Ved 25 elever får man for to 

klasser.  

Vi tildeles ingen ekstra penge, når vi har børn med 

specielpædagogiske behov, men ved plejebørn modtager 

vi. Dog har vi en grundtildeling til særlige behov. 

Udgifter til elever i segregerede tilbud (skoletilbud som ikke 

er på Ærø) er steget med 600.000 (budget fra marts) i 

forhold til sidste år, så det er en udfordring. Risiko for at 

beløb stiger, da der kan være udgifter til yderligere elever.  

Overvejelser om at sammenlægge en klasse, da der er 25 

elever på årgangen, og der kan være en begrundet 

forventning om 24 elever i september hvor tal gøres op. 

Beslutning træffes ultimo april. 

Der er også en børnehaveklasse mindre i år, men forventes 

to i 26/27.  

Vi skal justere i personalet. Midlertidige stillinger, som vi 

ikke forlænger, da færre klasser betyder færre opgaver og 

mindre tildeling.  



Der laves desuden en ansøgning til at få en ekstra klasse i 

RES. KSU i april. Det skyldes at behovet er stigende. 

 

4 Uddannelsesreform (D) 

 

15 Juniormesterlære – infomøde til forældre og elever. 

 

5 Evaluering af fastelavnsfester (D) 

 

20 Godt 

Tilbagemeldinger fra nogle forældre i indskoling, at de 

synes det er for sent for de små, måske skal festen rykkes 

frem, da det er hårdt for dem der har små børn 

Det slutter for sent 

Feriedag efter eller møde senere 

Vi vil gerne tage den drøftelse med til lærergruppen 

Skal festerne slås sammen? 

De store er også trætte efter festen 

6 Status på arbejdsgruppen for 

kommunikation mellem skole og 

hjem (D) 

 

15 Pia 

Karsten 

Sofie 

Theis 

Karsten og Theis indkalder til første møde 

7 Status på ideer til proces for 

arbejdet med at udforme en 

lektiepolitik (D) 

 

15 Karsten har lavet udkast til en proces.  

Dejligt med et procesforslag.  

Emnet tages op på næste skolebestyrelsesmøde.  

8 Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejderudvalget 

 SFO 

 Formand 
 

20 

min 

Skolens leder:  

Vi har haft featureuge – en mere enkelt udgave. God 

respons.  

Beskrivelsen til forældrene manglede dog i forhold til 

planlægningen. 

Planlægning af næste skoleår og fagfordeling er i gang. 

Lokaler: Karsten og Lisbeth har lavet plan med tre 

scenarier, alt afhængigt hvor mange penge der bliver givet. 

Skal via KSU. 

SFO.  

Æggekogning på stranden 

8. maj er det to år siden at vi flyttede ind. Det fejres. Lav din 

egen isvaffelbod. 



Trepartssamtaler med børnehave, forældre og skole 

Sommerfest 

Overnatning med 3. klasse 

Formanden: Intet nyt 

Evt. intet 

Tak for i dag 

 

9 Eventuelt (O) 5 

min 

 

 

 

 

 

 


